
Landschap
Zuid-Limburg heeft een schitterend landschap. Daardoor 
ontstaat discussie over de bedrijfsontwikkeling die land- en 
tuinbouw nodig hebben om ook in Zuid-Limburg een 
inkomen te kunnen verwerven. Door middel van 
bedrijfsbezoeken en concrete voorbeelden wordt in 
overleggen met provincie, gemeenten en waterschap 
onderbouwd dat de land- en tuinbouw het landschap maakt 
en onderhoudt. Zonder agrariërs is er geen fraai landschap 
dat een lust is voor inwoners én toeristen.

Landbouwaanspreekpunt.
Een aantal gemeenten in Zuid-Limburg heeft 
een bedrijven- en/of landbouwaanspreekpunt. 
Deze persoon coördineert vragen van agrariërs 
binnen de gemeente. De ervaringen daarmee 
zijn heel positief. Zaken worden sneller en in 
onderlinge samenhang opgepakt en 
afgewerkt. Afdelingen vragen daarom in de 
gemeentelijke overleggen een bestuurlijk én 
ambtelijk aanspreekpunt te benoemen.

Waterdossier
Water is voor heel Zuid-Limburg van groot belang. Alle drie de afdelingen 
zetten daar zwaar op in. Speerpunten zijn de lopende evaluatie van het 
erosiebeleid met inzet overbodige regels te schrappen en het klimaatbestendig 
maken van Zuid-Limburg, waarbij het enerzijds gaat om voorkomen van 
wateroverlast voor burgers en agrariërs en anderzijds dat extra maatregelen 
voor landbouw ter bescherming van burgers reëel zijn en worden vergoed.
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‘GOEDE BAND MET OVERHEDEN LEIDT TOT WEDERZIJDS BEGRIP’

‘In de afdeling Heuvelland steken we altijd veel energie in de banden met verschillende 
overheden. Elke keer opnieuw zien we dat die inzet zijn vruchten afwerpt. 
Dankzij excursies voor gemeentebesturen, zoals het bezoek aan het melkvee- en 
akkerbouwbedrijf van de familie Kerckhoffs in Kunrade en regelmatige overleggen 
krijgen lokale overheden steeds meer begrip voor onze sector. Daarvan hebben 
ontzettend veel profijt.

Zo zijn we het er inmiddels allemaal wel over eens dat de agrosector voor een groot deel 
bepaalt hoe het landschap eruit ziet. En dat de sector bestaansrecht moet houden om dat 
zo goed mogelijk te doen. Het betekent ook dat we moeten nadenken over hoe we onze 
percelen op een werkbare manier kunnen bereiken. Overheden hebben niet altijd een 
even realistische kijk op de agrarische praktijk en daar moeten we ze bij helpen. Wie 
denkt dat fietsers en trekkers op hetzelfde weggedeelte horen, omdat ze ruwweg 
dezelfde snelheid hebben, heeft een stukje perspectief nodig. Daar kunnen wij bij helpen. 
De gemeente ziet nu wel in dat met een paar ‘achterafroutes’ het landbouwver-
keersvraagstuk niet is opgelost. Het is echter nog geen gelopen race en we blijven ons 
dan ook inzetten voor een realistisch routenetwerk, waarmee iedereen uit de voeten kan. 

Een goede band met de overheden helpt ook in de afhandeling van de problemen rond het noodweer in juni. Niet zozeer op 
financieel vlak, want dat ligt in Den Haag, maar wel bij de vraag hoe we dat in de toekomst gaan oppakken. Het weer wordt 
steeds onvoorspelbaarder en we moeten met de gemeenten en het waterschap meedenken over extra buffercapaciteit. Want 
wie is erbij gebaat als er – ten koste van goede landbouwgrond - nieuwe buffers worden aangelegd als zo’n probleem zich maar 
eens in de vijfentwintig jaar voordoet? We moeten samen zoeken naar gerichte oplossingen en daarom ben ik blij met de goede 
banden die we hebben met lokale overheden. Er blijft echter altijd wat te wensen… Voor beide kanten.’
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